



Travisanutto in OK and Amand in Junior, new winners at Genk

19.05.2019



The second Competition of the FIA Karting European Championship - OK & Junior was very complex to manage for the participants in the Kart Grand Prix of Belgium in Genk. The rain spared none of the three days of racing, however the Finals were fortunately able to take place on a dry track. Marcus Amand (FRA) won in Junior and Lorenzo Travisanutto (ITA) won the OK Final with a strong lead just before a storm.

After a Saturday full of comebacks, the last Qualifying Heats on Sunday morning further increased in intensity before deciding the 34 Finalists in each category. The choice whether to mount a new set of tyres or not in the last Heat rather than waiting for the Final caused performance differences and sometimes surprising results. After a Junior Final held in good weather, the sky became threatening for the OK Final. Fortunately, the track was dry for 20 of the 23 laps and the Clerk of the Course interrupted with a red flag before the conditions became dangerous.

Felipe Massa, the President of the CIK-FIA attended the great spectacle of the Finals close to the track with great interest. The special conditions of the Genk Competition have caused significant changes of position in the standings of the two categories of the FIA Karting European Championship racing in Belgium.

Junior: Amand wins in front of Dunne

Leader at the end of the Qualifying Heats, Nikita Bedrin (RUS - Tony Kart / Vortex / Vega) shared the first row of the Final grid with Alexander Dunne (IRL - Tony Kart / Vortex / Vega), ahead of Thomas Ten Brinke (NLD - FA Kart / Vortex / Vega) and Marcus Amand (FRA - Kosmic / lame / Vega). Robert De Haan (NLD - Energy / TM Racing / Vega) joined in the fight while Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR / lame / Vega) was close to the top five. In the lead, Ten Brinke, then Dunne succeeded Bedrin. However, Amand quickly overcame his first less successful laps and inexorably came back to the lead. He took 2nd shortly after mid-race and attacked Dunne three laps from the finish. Marcus Amand won his first victory at this level with the VDK Racing Team, followed by 6 tenths by Alexander Dunne with the Tony Kart Racing Team. Bedrin was downgraded two places by a penalty and Thomas Ten Brinke of the RFM team took 3rd position, followed by De Haan. At the end of a very bad weekend, Tuuka Taponen (FIN - Redspeed / lame / Vega) regained another 13 places in the Final and remained in the top five of the provisional classification, now led by Ten Brinke.

Provisional ranking of the FIA Karting European Championship - Junior after the

second Competition at Genk:

- 1- Thomas Ten Brinke - 49 points
- 2- Marcus Amand - 43 points
- 3- Alexander Dunne - 38 points
- 4- Tuuka Taponen - 35 points
- 5- Nikita Bedrin - 23 points

Trvisanutto unrivalled in the OK Final

The last Qualifying Heats enabled two World Champions to fill the first row at the OK Final: Pedro Hiltbrand (ESP - CRG / lame / LeCont) and Lorenzo Trvisanutto (ITA - KR / lame / LeCont) were in front of their younger opponents, the surprising Morgan Porter (GBR - KR / lame / LeCont) and Nikolas Pirttilahti (FIN - KR / lame / LeCont). Trvisanutto moved into the lead shortly after the start and was not going to be dislodged, steadily increasing his lead. On the other hand, the fight was thrilling for 2nd position. Hiltbrand soon gave in to Porter, but Dilano Van T'Hoff (NLD - Exprit / TM Racing / LeCont) overtook him after seven laps and adventures followed. Dexter Patterson (GBR - KR / lame / LeCont) was 8th at the halfway mark with good pace and finished 3rd. He approached Van T'Hoff without being able to attack him. A few laps from the goal, the angry sky began thundering and growling as the rain began to fall. The race was stopped on the 20th lap and Trvisanutto won an impressive victory for the CV Performance Group with a lead of more than 10". 2nd to cross the finish line, Van T'Hoff was 11th after an improperly positioned front fairing penalty and Patterson, a member of the Sauber Karting Team, was on the second step of the podium ahead of Dino Beganovic (SWE - Tony Kart / Vortex / LeCont) from Ward Racing.

Provisional classification of the FIA Karting European Championship - OK after the second Competition at Genk:

- 1- Dexter Patterson - 58 points
- 2- Lorenzo Trvisanutto - 43 points
- 3- Gabriele Mini' - 35 points
- 4- Dilano Van T'Hoff - 30 points
- 5- Juho Valtanen - 29 points

The next FIA Karting European Championship Competition - OK & Junior will take place from 31st May to 2nd June in Sweden at the Kristianstad circuit.

Trvisanutto en OK et Amand en Junior, nouveaux vainqueurs à Genk

La deuxième Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior aura été très complexe à gérer pour les participants du Grand Prix Karting de Belgique à Genk. La pluie n'a en effet épargné aucune des trois journées de Course. Heureusement les Finales ont pu se dérouler sur une piste sèche. Marcus Amand (FRA) s'est imposé en Junior et Lorenzo Trvisanutto (ITA) a remporté la Finale OK avec une forte avance, juste avant l'orage.

Après une journée de samedi riche en remontées, les dernières Manches qualificatives disputées dimanche matin ont encore gagné en intensité avant de déterminer les 34 Finalistes de chaque catégorie. Le choix des Pilotes de monter ou non leur train de pneus neufs dès la dernière Manche plutôt que d'attendre la Finale, provoquait des écarts de performance et des résultats parfois surprenants. Après une Finale Junior disputée par beau temps, le ciel devenait menaçant pour la Finale OK. Heureusement, la piste restait sèche pendant 20 des 23 tours et le Directeur de Course interrompait son déroulement avec un drapeau rouge au moment où les conditions allaient devenir dangereuses.

Felipe Massa, le Président de la CIK-FIA a assisté au grand spectacle des Finales au plus près de la piste avec grand intérêt. Les conditions particulières de la Compétition de Genk ont apporté des changements de position importants dans la hiérarchie des deux catégories du Championnat d'Europe FIA Karting présentes en Belgique.

Junior : Amand s'impose devant Dunne

Leader à l'issue des Manches Qualificatives, Nikita Bedrin (RUS - Tony Kart/Vortex/Vega) partageait la première ligne de la grille de départ de la Finale avec Alexander Dunne (IRL - Tony Kart/Vortex/Vega), devant Thomas Ten Brinke (NLD - FA Kart/Vortex/Vega) et Marcus Amand (FRA - Cosmic/lame/Vega). Robert De Haan (NLD - Energy/TM Racing/Vega) venait se mêler à la lutte tandis qu'Andrea Kimi Antonelli (ITA - KR/lame/Vega) se rapprochait du top 5. En tête, Ten Brinke, puis Dunne succédaient à Bedrin. Cependant, Amand compensait rapidement ses premiers tours moins réussis et remontait inexorablement vers les premiers. Il passait second peu après la mi-parcours et attaquait Dunne à trois tours de l'arrivée. Marcus Amand remportait sa première victoire à ce niveau avec le team VDK Racing, suivi à 6 dixièmes par Alexander Dunne du Tony Kart Racing Team. Bedrin était rétrogradé de deux places par une pénalité et c'est Thomas Ten Brinke, du team RFM, qui prenait la 3e position, suivi par De Hann. Au terme d'un week-end très mal commencé, Tuuka Taponen (FIN - Redspeed/lame/Vega) regagnait encore 13 places en Finale et restait dans le top 5 du classement provisoire désormais mené par Ten Brinke.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior après la deuxième épreuve de Genk :

- 1- Thomas Ten Brinke - 49 points
- 2- Marcus Amand - 43 points
- 3- Alexander Dunne - 38 points
- 4- Tuuka Taponen - 35 points
- 5- Nikita Bedrin - 23 points

Trvisanutto sans rival dans la Finale OK

Les dernières Manches Qualificatives permettaient à deux Champions du Monde d'occuper la première ligne au départ de la Finale OK : Pedro Hiltbrand (ESP - CRG/lame/LeCont) et Lorenzo Trvisanutto (ITA - KR/lame/LeCont) devançaient en effet leurs adversaires plus jeunes, les surprenants Morgan Porter (GBR - KR/lame/LeCont) et Nikolas Pirttilahti (FIN - KR/lame/LeCont). Trvisanutto s'installait à la première position peu après le départ et n'allait plus la quitter, en accentuant régulièrement son avance. Par contre, la lutte était palpitante pour la 2e position. Hiltbrand cédait toute de suite face à Porter, mais Dilano VanT'Hoff (NLD - Exprit/TM Racing/LeCont) le relayait après 7 tours et quelques péripéties s'en suivaient. Parti 8e, Dexter Patterson (GBR - KR/lame/LeCont) remontait sur un très bon rythme et atteignait la 3e place à la mi-course. Il se rapprochait ensuite de Van T'Hoff sans pouvoir l'attaquer. A quelques tours du but, le ciel laissait éclater sa colère en tonnant et grondant alors que la pluie commençait à tomber. Le classement était arrêté au 20e passage et Trvisanutto décrochait une impressionnante victoire pour le compte de l'équipe CV Performance Group avec une avance de plus de 10". Deuxième à franchir la ligne d'arrivée, Van T'Hoff se retrouvait 11e après une pénalité pour carénage avant incorrectement positionné et c'est Patterson, membre du Sauber Karting Team, qui montait sur la deuxième marche du podium devant Dino Beganovic (SWE - Tony Kart/Vortex/LeCont) de Ward Racing.

Classement provisoire du Championnat d'Europe FIA Karting - OK après la deuxième épreuve de Genk :

- 1- Dexter Patterson - 58 points
- 2- Lorenzo Trvisanutto - 43 points
- 3- Gabriele Mini' - 35 points
- 4- Dilano Van T'Hoff - 30 points
- 5- Juho Valtanen - 29 points

La prochaine Compétition du Championnat d'Europe FIA Karting - OK & Junior aura lieu du 31 mai au 2 juin en Suède sur le circuit de Kristianstad.